

國立臺灣師範大學 National Taiwan Normal University (學士班)

學校基本資料	學校代碼	07	聯絡電話	886-2-7749-1283	傳真	886-2-2362-5621
	地址	106209臺北市和平東路1段162號 No.162, Sec. 1, Heping E. Rd., Taipei City 10610, Taiwan				
	網址	中：https://www.ntnu.edu.tw/ 英：http://en.ntnu.edu.tw/				
	承辦單位	國際事務處 Office of International Affairs				
	自招文號	臺教高(四)字第1050083443號				
總計	37 系組 / (聯合分發：92 人、個人申請：135 人、單招：66 人) 上學年度新生總量 10%之欲使用名額：170 人 班別間流用：0 人 本國學生學士班未招足名額：0 人 教育部核定擴增名額：123 人					
獎學金	有提供僑生專屬獎學金，請逕洽本校國際事務處(Office of International Affairs) 僑生專屬獎學金網址： 中：https://bds.oia.ntnu.edu.tw/bds/web/oc-scholarship 英：https://bds.oia.ntnu.edu.tw/bds/en/web/oc-scholarship					
中五生	有招收中五生，第15及17條					
宿舍	新生優先分配住宿,在學期間優先申請 New admitted students have the priority for dormitory allocation and the priority for dormitory application during the semester. For more information, please contact NTNU.					

備註 一、國立臺灣師範大學於1922年成立已有百年，發展至今目前已成立10學院67系所，為一具備人文、藝術特色及理工科目的跨領域綜合大學。二、積極拓展國際高等教育交流，與全球各國知名大學締結姊妹校逾400所，使臺師大躋身國際知名大學之列。三、本校於2016年起與國立臺灣大學、國立臺灣科技大學成立「臺大系統」，分享課程資源，跨校選課、輔系、分享圖書、電腦軟硬體及系統等資源。四、本校位於臺北市交通樞紐中心，便捷的大眾運輸縮短了追求知識、體驗文化的距離。五、若有意成為師資生之僑生、港澳生，於入學後可洽各系所辦公室。六、校址：教育學院、文學院、藝術學院、科技與工程學院、運動與休閒學院、國際與社會科學學院、音樂學院、管理學院、跨域科技產業創新研究學院，位於臺北市大安區和平東路1段162號。理學院、運動競技學系，位於臺北市文山區汀州路4段88號。聯絡電話：886-2-7749-1111。僑生先修部位於新北市林口區仁愛路一段2號。聯絡電話：886-2-7749-8888。

Characterized by both tradition and innovation, National Taiwan Normal University (NTNU) has long been recognized as one of Taiwan's elite institutions of higher education. Founded in 1922, NTNU was formerly an institution dedicated to teacher education. The university later evolved into a comprehensive university that provides students and scholars with opportunities to study and conduct research in a wide range of fields. Throughout its long history, NTNU has always been committed to academic excellence and this is reflected in the many influential educators and researchers that have studied at NTNU over the years.

NTNU's mission to nurture individuals who are critical thinkers and who are prepared to meet the challenges of an ever-changing world has attracted thousands of talented students and scholars from Taiwan and abroad. With three campuses in Taipei City and New Taipei City, NTNU offers 67 academic subjects in ten degree-granting colleges. These include the College of Education, College of Liberal Arts, College of Science, College of Technology and Engineering, College of International Studies and Social Sciences, College of Sports and Recreation, College of Arts, College of Music, College of Management and College of Interdisciplinary Industry Academia Innovation. The internationally renowned Mandarin Training Center is also located at NTNU. Each year approximately 1,800 students from over 70 countries take part in language courses offered by the Mandarin Training Center.

國立臺灣師範大學 設計學系

第一類組：藝術學群、建築與設計學群

是否經教育部查核被列為持續列管或不通過：通過

師資質量是否達「專科以上學校總量發展規模與資源條件標準」附表五所定基準：已達所定基準

年齡限制：不限 性別限制：不限

全英語授課：否

National Taiwan Normal University, Department of Design

Group 1: Fine Art Group. Architecture and Design Group.

Birth Date Limit: No Gender Limit: No

Courses Conducted in English: No

系所代碼	個人申請名額	餘額流用	聯合分發名額	是否自招	緬甸師培
10714	4	否	0	是	否

系所簡介

本系以培育跨領域設計專業人才為招生目標，分為「視覺設計」及「產品設計」兩項設計專業，並設有「室內設計學分學程」及科技藝術課程，提供有興趣的學生選讀。

本系課程需具色彩辨識、親自操作及個人安全維護能力。

入學後須通過本系規定之外語能力檢定標準，始符合畢業資格

Department of Design aims at cultivating talent of design as admission goals. The courses are separated “Visual Communication”, “Product Design” as major, and also providing “Interior Design program” and “Technological art courses” for students who are interested. This course requires the ability of color recognition, personal operation and safety maintenance.

Admitted students will need to achieve the foreign language proficiency level specified by the department to qualify for graduation.

個人申請繳交資料說明

1. 最高學歷證明(必)：畢業證書或在學證明
 2. 高中在校歷年成績單正本(必)：-
 3. 師長推薦函(選)：-
上傳電子檔方式：學生自行上傳或是學生以email邀請師長上傳。
 4. 單一學系審查費繳費證明(必)：本校「個人申請」單一系所審查費之收費標準為新台幣750元，繳交方式為信用卡繳款。惠請申請人至本校網站(網址：<https://bds.oia.ntnu.edu.tw/bds/ocpay>)登錄個人基本資料，並於線上完成繳費。未完備前述程序者，視同審查資格不符；審查費一經繳交，概不退還。
 5. 作品集(必)：個人作品集：至少需備齊10件以上藝術或設計作品，填寫作品說明後上傳。
 6. 讀書計畫書(必)：以中文撰寫之個人自述書與讀書計畫(必繳)。
 7. 語文能力說明或相關證明文件(必)：中文能力證明：華語文能力測驗(TOCFL) (進階級三級或以上程度優先錄取)或同等級中文能力檢定考試成績證明 (海外臺灣學校或以中文為官方語言之國家與地區申請者得以中文修課成績單為證明)(必繳)
-
1. Proof of highest education degree(required)：-
 2. Original copy of the senior high school annual transcript(required)：-
 3. Recommendation letter(s) from teachers(optional)：-
Upload File Method：Students upload file by themselves or invite teachers to upload with email
 4. Proof of payment of the single department review fee(required)：For “Individual application” applicants, application fee is \$750 NT for one department. Please make a payment by credit card and refer to the following NTNU website:”
<https://bds.oia.ntnu.edu.tw/bds/ocpay>” for personal registration and online payment. Unpaid applications will not be processed. Once the payment is made, it is not refundable.
 5. Collection of works(required)：Portfolios: Upload at least 10 pieces of Art or Design work and write description for each work.
 6. Study Plan(required)：An autobiography and a study plan written in Chinese. (required)
 7. Certificate or relevant documents of language proficiency(required)：Certificate or relevant documents of Chinese language proficiency：Test of Chinese as Foreign Language, TOCFL Level 3 or any other Chinese Proficiency Certificate with a score equivalent to above items (Applicants from overseas Taiwan schools or from a country or area where Chinese is an official language can submit their Chinese transcript as a proof.) (required)